
    Skolebestyrelsesmøde Sejs Skole mandag den 17.06.2021 klokken 18.00-19.30 

Mødet afholdes fysisk og virtuelt – med efterfølgende spisning for tilmeldte  
Afbud:  Mødeplan for resten af skoleåret 20-21 

Torsdag den 17. juni 

Dagsorden Referat 

1. 

Orientering om ansættelser 

(18.00--18.15)  

Vi har, som skrevet til jer, haft opslået to stillinger, som endte i en 

stilling, og her har vi nu ansat en lærer. 

a) Kort orientering om proces og valg 

b) Drøftelse og spørgsmål. 

 

 

 
a).  

Der har været ansættelsessamtaler, og vi 

har ansat en naturfags- og engelsklærer i et 

årsvikariat. 

Jan går på pension. Dermed mangler vi en 

til at varetage en del af blæserundervisnin-

gen 

I forhold til blæs, har vi ansat Daniel til at 

varetage dette samt en del musiktimer. 

Der er en lærer, som har søgt orlov. Dette 

dækkes med folk internt i huset. 

Der skal efter sommerferien ansættes en 

skolesekretær, da den ene sekretær går på 

efterløn. 

 

2. 

Corona-skolen 

(18.15-18.30) 

 

a) Skolens ledelse orienterer om status på de sidste ud-

meldte beslutninger fra 4.6. samt fra 10.6. I skrivende 

stund ligger der ingen bekendtgørelser eller retningslin-

jer for udmøntningen. Det gør der måske til mødet. Vi 

vil under alle omstændigheder orientere om, hvilke be-

slutninger vi har taget for resten af skoleåret samt for 

næste skoleår 

b) Spørgsmål og drøftelse 

c) I fald en ny bekendtgørelse giver anledning til, at skole-

bestyrelsen skal træffe beslutning vil vi tilrettelægge 

dette under dette punkt.  

  

 

a) 

Der kommer løbende nye retningslinjer – 

igen for de sidste 14 dage af skoleåret. 

Vi har besluttet, at vi ikke ændre praksis 

de sidste 14 dage, da vi ønsker at få alle 

godt på sommerferie. 

Vi blander fortsat ikke klasserne 

Der holdes ikke fysiske møder med min-

dre, der kan holdes 2 meters afstand. 

Der er kommet en mulighed for til kom-

mende skoleår at omlægge den understøt-

tende undervisning til 2-voksen-timer. Vi 

har omlagt en del af den understøttende 

undervisning, men fastholdt at alle klasser 

har en UUV-time til klasselærer. 

Der er også givet mulighed for at undlade 

at lave kvalitetsrapport og elevplaner kom-

mende skoleår, men vi har endnu ikke fået 

en melding på, hvordan man vil udmønte 

dette i Silkeborg Kommune. 

Vi afventer, om vi må have en næsten nor-

mal skoledag – fx at kunne samle børnene 

til fællessamlinger. 

b) 

Der spørges ind til resultaterne fra Natio-

naletest og om man kan se noget af inde-

værende års resultater. Drøftelse af dette. 

 



3. 

Mødeplan for næste skoleår 

(18.30-18.45) 

 

Kristian fremlægger et forslag til, hvordan mødeplanen skal 

se ud for skolebestyrelsens møder i næste skoleår. Som I år 

lægges der op til 8-10 møder på skiftende ugedage. 

 

a) Fremlæggelse af forslag 

 

b) Drøftelse  

 

c) Beslutning 

 

a) 

Et udkast til mødeplan for næste skoleår er 

udsendt inden mødet. 

 

b) 

Det er svært at få alles kalender til at passe 

ind i den overordnede plan 

 

c) 

Formand og næstformand får lavet den en-

delige plan, som sendes ud sammen med 

referatet. 

To. 19.8. 

Ti 21.9.   

Efterårsferie i oktober 

On 3.11 

Ma 6.12.   

Juleferie i december 

To 13.1. 

Vinterferie i februar 

On 23.2.  

Ma 28.3.     

Påske i april 

Ma 2.5. 

To 16.6. 

 

4. 

Økonomi - kort status 

(18.45-18.55) 

 

Der er ikke mange ændringer siden sidst.  

 

a) Kort status på skolens drift 

b) Spørgsmål og drøftelse 

 

 

  

 

a) 

Undervisningsdelen – lige pt forventes der 

et overskud på 1,1mio, hvilket skyldes det 

bevilgede engangsbeløb på kr. 700.000. 

Derfor ønskes det heller ikke at øge udgif-

ter til driften. Det forventes, at man med 

det tildelte beløb afdrager gæld. 

Der laves nogle engangsinvestering på in-

ventar.  

Det hele bygger på et elevtal pr 5.septem-

ber på 745. 

Der er en usikkerhed på, om der kommer 

kr. 260.000 fra en covid-19 konto. Hvis 

ikke vi får dem, så falder overskuddet til-

svarende. 

Der forventes et underskud i indeværende 

år på kr. 30.000 på fritidsdelen. 

Med overførsel af gæld/overskud fra tidli-

gere: 

Underskud på undervisning 212.000 

Overskud på fritidsdelen kr. 172.000 

Samlet gæld på hele skolen vil så ved årets 

udgang være på kr. 40.000 



Men der er mange usikkerheder – fx til-

meldinger til Klub, +/- et par elever u for-

hold til 745. 

 

5. 

Forslag til plan for arbejdet med principperne og andre 

punkter i næste skoleår 

(18.55-19.10) 

Vi har nogle gange udskudt revideringen af skolens eksisterende 

principper. Det og andre hængepartier jf. referatet fra sidste møde 

skal vi have sat ind i årets plan, så vi får prioriteret det. 

 

a) Fremlæggelse af plan 

b) Drøftelse af forslaget 

c) Beslutning af en plan 
 

a) 

Der er udsendt en plan for, hvordan der 

kan arbejdes med revidering af principper 

og de forskellige hængepartier 

Fordeling af punkter til møderne i kom-

mende skoleår, idet der her kun (næsten) er 

medtaget alle hængepartierne. Derudover 

henvises til det dokument, som viser hvad 

vi skal gennemgå på de forskellige dele af 

året så som budget og andet tilbageven-

dende.  

 

Møde 1. 

Principperne jf. principdokumentet: 

• Revidering af punkterne 2 til 

3.1.5. 

• Forretningsorden for skolebesty-

relsen 

• Budget 22 

 

Møde 2. 

Principperne jf. principdokumentet: 

• Revidering af punkterne 3.1.6 til 

3.1.11 

• Skolebestyrelsens informations-

indsats 

 

Møde 3.  

Principperne jf. principdokumentet: 

• Revidering af punkterne 3.1.12 til 

3.1.17 

• Drøftelse af differentierede møde-

tider for eleverne 

• Opfølgning på punkt 5 fra 17.5.21 

om kristendomskunskabsunder-

visningen jf. referatet under punkt 

5.c 

Møde 4. 

Principperne jf. principdokumentet: 

• Revidering af punkterne 3.2 til 

3.3 

• Kommunikation på Aula, drøf-

telse og evt. udarbejdelse af prin-

cipper 

• Juleafslutning med frokost 

Møde 5.  



Principperne jf. principdokumentet:  

• Revidering af punkterne 3.4 til 

3.5 

• Den Grønne Folder (Sammen 

skaber vi det gode skoleliv), revi-

dering 

Møde 6.  

Principperne jf. principdokumentet: 

• Revidering af punkt 3.6. 

• Revidering af Antimobbestrate-

gien 

Møde 7. 

• Drøftelse af madordning for ele-

verne 

• Trafikpolitik, revidering af eksi-

sterende jf. tidligere behandling.  

 

Møde 8. 

 

Møde 9. 

• Sommerafslutning.  

 

b) 

Drøftelse af hvordan man kan arbejde med 

principperne. Noget skal måske blot god-

kendes, andre skal måske kvalificeres / ar-

bejdes med i et udvalg og fremlægges på 

det efterfølgende møde. 

c) 

Planen følges og der tages løbende stilling 

til, hvordan arbejdet skal gribes an. 

 

6. 

Områdestudie m.m. 

(19.10-19.15) 

 

Den 16. juni er Kristian sammen med repræsentanter for an-

dre foreninger m.fl. indkaldt til et orienteringsmøde i Multi-

huset om de samlede planer for hele området med skole og 

fritids- og kulturfaciliteter i Sejs-Svejbæk. Mikkel og Mor-

ten deltager også som hhv. formand for SSIF og formand for 

skolebestyrelsen. Mødet er indkaldt af Silkeborg Kommunes 

Ejendomsafdeling.   

 

a) Orientering fra mødet 

b) Drøftelse og spørgsmål 

 

a) 

Der er foretages forskellige studier. Der 

skal være en opmærksomhed på, at det kan 

være problematisk, hvis ikke der sker en 

udvidelse før 2027. 

Der nedsættes en følgegruppe til område-

studiet. 

Der skal ses på p-plaser og infrastruktur – 

hal – skolebyggeri. 

I går blev bilagsmateriale til kommende 

Byrådsmøde lagt ud. I det kom der et bud-

getforslag, som ser lidt anderledes ud. Ud-

fordringen er at anlæg kronerne først ser 



 
 

ud til at komme efter 2025. Men der er af-

sat midler til planlægning. 

b) 

Morten laver en skrivelse og gør opmærk-

som på det problematiske i, at der ændres 

så markant pga. et enkelt års prognoseæn-

dring. 

 

7. 

Orientering  

(19.15-19.20) 

 
a) Formand (bl.a. om dialog med Linå Nyt) 

b) Skoleledelsen  

c) Andre medlemmer 
 

 

a) 

Der er jf. sidste møde sendt et svar i for-

hold til henvendelsen fra Linå. Det er der 

kvitteret for. 

 

b) 

Det er besluttet, at det skal undersøges en 

mulighed for at etablere en varmepumpe-

central, som kan levere varme til alle de 

kommunale bygninger i Sejs. Det skal der 

findes plads til på arealet til skolen og hal-

lerne. (Fylder 60-80m2) 

Dette pågår der en undersøgelse af de 

kommende måneder. 

 

c) 

Intet 

 

8. 

Punkter til kommende møder  

(19.20-19.25) 

 
 

Intet ud over planen under punkt 5 

9. 

Evt.  

(19.25-19.30) 

Intet 

 

Spisning for dem, der tilmelder sig det.  


